
Q-koorts
2016 was een economisch goed jaar, 
maar heeft desalniettemin een 
donker randje. De geitenhouderij is 
afgelopen jaar in opspraak geraakt in 
verband met de Q-koorts. Ondanks 
alle voorzorgsmaatregelen die binnen 
de professionele geitenhouderij zijn 
getroffen, wordt zij nog steeds 
verantwoordelijk gehouden voor de 
problematieken ontstaan tijdens de 
Q-koortsuitbraak. Wij blijven in 
gesprek met alle betrokken partijen 
en blijven laten zien dat de sector de 
volksgezondheid op de eerste plek 
zet.

Vleesvee
Er is vooral veel inzet gepleegd om de vleesveesector buiten de 
fosfaatdiscussie te houden. Dat leek goed te lukken tot eind 
december de nieuwe voorstellen vanuit het ministerie duidelijk 
werden. Vanuit de vakgroep wordt hard gewerkt om dit recht te 
trekken, omdat de roodvleesproducenten geen bijdrage hebben 
geleverd aan het doorbreken van het fosfaatplafond. Hierbij wordt 
samenwerking gezocht met natuurorganisaties en niet-leden om het 
belang van de roodvleesproductie in Nederland duidelijk te maken.

INR
Vanuit de subvakgroep Schapenhouderij is veel inzet gepleegd op onjuist-
heden bij de uitbetaling van de grasdierpremie. Door fouten in de 
INR-registratie bij RVO zijn veel bedrijven benadeeld bij de uitbetaling van 
deze premie. Dit punt zal ook de komende jaren nog veel aandacht vragen 
vanuit de subvakgroep.

uitgelicht

Een ander punt van aandacht, waarbij collectiviteit een grote rol speelt, is de diergezondheid. Diergezondheid en -welzijn staan 
hoog op de agenda van onze sector. We streven naar gezonde, duurzame koeien die veilig voedsel produceren. Virusziekten als 
IBR en BVD passen hier uiteraard niet bij en moeten worden bestreden. De ambitie is te komen tot een IBR- en BVD-vrije 
veestapel. Ook dit kan alleen als iedereen meedoet. De aanpak moet bovendien aansluiten op Europese regelgeving, anders 
levert dat problemen op bij de internationale handel. Gelukkig ziet de overheid inmiddels in dat wij als sector hierin stappen 
willen zetten en het lijkt er heel sterk op dat ze ons daarbij dit jaar gaat helpen.
Een welwillende houding van overheid en maatschappij richting de sector is bijzonder waardevol. Daarom is het goed mee te 
denken over vraagstukken die ons aangaan. Weidegang is daar een goed voorbeeld van. Daarom is via de stichting Weidegang 
een stimuleringsprogramma opgesteld, waarbij ondernemers die willen overstappen naar weidegang worden ondersteund. Je 
kunt wel gewoon de staldeuren opengooien, maar als je vervolgens ziet dat het ten koste gaat van je bedrijfsresultaat, bedenk 
je je het volgend jaar wel twee keer. De stichting helpt ondernemers het meeste te halen uit weidegang.
Tot slot loopt er sinds vorig jaar een mooi project in Zuid-Limburg, waarbij tien melkveehouders en tien akkerbouwers hun 
krachten bundelen om de bemestingsproblemen op löss het hoofd te bieden. Het voldoen aan de Europese nitraatrichtlijn mét 
behoud van voldoende gewasopbrengsten is het doel van het project Slim Bemesten.’

Jan van der Staak
Voorzitter LLTB-vakgroep 

Rundvee- en Schapenhouderij

‘IEDEREEN MOET MEEDOEN’

‘Het zal niemand verbazen als ik zeg dat wij het afgelopen jaar heel druk zijn geweest 
met de fosfaatproblematiek. De lage melkprijzen zorgden voor veel onzekerheid onder 
de leden en veel ondernemers zijn daardoor extra gaan produceren. Toen het bericht 
van de overheid kwam dat de invoering van de fosfaatrechten werd uitgesteld tot 2018 
bleek al snel dat de derogatie in gevaar kwam. De sector heeft toen zelf een zuivelre-
ductieplan ontwikkeld en daarvoor een algemeen verbindend verklaring aangevraagd, 
want zoiets werkt alleen als iedereen meedoet. Die is afgewezen, maar er is toen wel 
een ministeriële regeling van gemaakt die eind februari dit jaar in werking is getreden.

aan het woord
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